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Volby do zastupitelstva města Čáslav v roce 2022

1. Otevřená a moderní radnice
Transparentní rozhodování je ve veřejném zájmu. Občané uvidí všechno a budou pro obec
partnery. O rozdělení části rozpočtu budou rozhodovat občané města. Veřejnost sama
navrhne projekty a sama svým hlasováním rozhodne, jaké projekty budou realizovány.

● Radnice bude zapojení obyvatel aktivně podporovat. Transparence je cesta,
jak bránit střetu zájmů a korupci zastupitelů a úředníků. Chceme uvést v život
povinnost hlášení lobbistických kontaktů.

● Průhledné hospodaření s majetkem. Chceme postavit do cesty bariéru
nevýhodným prodejům a pronájmům. Ne záměrům, o kterých se veřejnost
dozví, až když už je pozdě. Obyvatel města má mít možnosti zjistit kolik a
komu bylo zaplaceno za úkony pro město.

● Městu se daří hospodařit s přebytkovými rozpočty, a tak by to i mělo zůstat.
Hospodárný a transparentní rozpočet vnímáme jako něco, co je potřeba
nabídnout veřejnosti k přezkoumání  jasně a srozumitelně..

● Podpoříme skutečný rozklikávací rozpočet města, ve kterém budou vidět
výdaje města do poslední faktury, a umožní laikům v něm vyhledávat.

● Transparentní a veřejná výběrová řízení. Transparentní zadávání přiláká více
zájemců. Tak se sníží ceny a zlepší kvalitu dodávky. Navrhujeme propagaci
veřejných zakázek  na sociálních sítích.

● Do řídících a kontrolních orgánů společností samosprávy chceme nominovat
zástupce města s potřebným mixem odbornosti.

● Umožníme občanské společnosti ovlivňovat podobu svého okolí. Zapojíme
veřejnost do tvorby nových územních plánů a jejich změn už při žádání
záměru.

● Při plánování i úpravě veřejných prostranství a budov budeme klást důraz na
bezbariérovost a snadnou prostupnost pro pěší.

● Podpoříme přechod úřadu na svobodný software, kdekoliv je to možné.
Máme zájem komunikovat s krajskou samosprávou za účelem pořízení
výhodného software v případě, že nebude možné použít svobodný software.

● Otevřená radniční média. Máme zájem i názorovou pluralitu a otevřenou
diskuzi. Podpoříme odpolitizování redakční rady.

● Chceme, aby zápisy z komisí a výborů byly dostupné veřejnosti po ukončení
jejich jednání. Členové komisí, výborů i veřejnost si zaslouží též vědět, jak se
zastupitelé s jejich zprávami a stanovisky vypořádali.

● Veškerá zasedání ze zastupitelstva požadujeme zveřejňovat v audiovizuální
podobě a průběh samotného zasedání budeme streamovat v původní podobě
a nebudeme je  za žádných okolností stahovat z veřejného prostoru.

● Stream ze zasedání zastupitelstva chceme doplnit rejstříkem, který bude
obsahovat stručný obsah projednávaného bodu. Nebude tak třeba shlédnou



záznam celý. Navrhujeme, aby lhůta pro doplnění rejstříku byla 3 pracovní
dny od konce zasedání.

● Nebudeme se podílet na současné praxi tzv. “pracovních zastupitelstev”, kdy
se zastupitele schází za zavřenými dveřmi.

● Je lepší, když každý člen rady má přiřazené oblasti, kterým se přímo věnuje..
Proto považujeme za vhodné, aby radní měli dostatečné časové možnosti
svou práci pro město vykonávat. .



2. Dostupné a důstojné bydlení
Městský bytový fond nemůže sloužit pouze jako krizová podpora pro lidi ve složité sociální
situaci. Jeho využití musí být širší. Posílíme vyjednávací pozici města ve vztahu k
developerům.

● Městské byty mají být dostupné seniorům, mladým rodinám i vybraným
potřebným profesím (učitelé, lékaři, policisté, hasiči). Chceme vyjednat taková
pravidla bytové politiky, které dostupnost bytů pro jmenované skupiny zajistí.
Služební byty pro učitele nebo lékaře povedou ke zkvalitnění veřejných
služeb.

● Jde nám také o dobrou péči o bytové fondy. V domech bydlí lidé, společenství
vlastníků jednotek se potýkají s byrokratickou zátěží. Tu chceme snížit.

● Prosazujeme transparentní, férová a jasná pravidla pro nakládání s obecným
bytovým fondem.

● Zapojíme se do pravidelného mapování potřeb lidí ve městě ohledně bydlení.
● Budeme aktivně spolupracovat s Ministerstvem pro místní rozvoj na přípravě

legislativy, která podpoří kompetence obcí v zajišťování nabídek bydlení.
● Jde nám o plné využití prostředků ministerstva pro místní rozvoj na

rekonstrukce pro sociální bydlení.
● Chceme spolupracovat s Ministerstvem místního rozvoje na podpoře

družstevní formy výstavby bytů.



3. Dostupná kvalitní a zdravotní péče
V Čáslavi je nedostatek zubařů. Na základě zpracovaného průzkumu mezi mladými zubaři
nabídneme to, čeho si nejvíce cení. Město má přece prostory, může zřídit vybavenou
ordinaci a nabídnout další benefity.

● Základem kvalitní zdravotní péče je její časová a dojezdová dostupnost.
Zaměříme se proto na aktivní jednání se zdravotními pojišťovnami a krajem.

● Kvalitní péče znamená individuální přístup. Nejde jen o číselné kapacity
nemocničních lůžek a míst v domech pro seniory.

● Trváme na tom, že občané musí být pravidelně a plně informováni o stavu
městské nemocnice. Je-li valnou hromadou rada města, musí být kontrolní
výbor “výborem pro audit”.

● Naším významným cílem je obnova provozu nemocnice do stavu před čtyřmi
roky. Chceme, aby obyvatelé skutečně dostali zpět to, co po kolapsu
nemocnice z pohledu kvality a rozsahu služeb ztratili.

● Podpoříme příchod nových lékařů různými benefity tak, aby pro ně byl
příchod do čáslavské nemocnice atraktivní.

● Poskytovatele sociálních a lékařských služeb město může nejlépe podpořit
tím, že jim za zvýhodněnou cenu pronajme vhodné nebytové prostory,
například v areálu městské nemocnice. Město může vhodným nastavením
pronájmů nebytových prostor silně ovlivnit podobu lékařské péče a dalších
služeb.



4. Vstříc aktivní veřejnosti
Jsme si jistí, že radnice musí účast lidí na rozhodování povzbuzovat. Podpoříme
elektronický systém pro zpětnou vazbu a veřejnou diskuzi. Rádi bychom do dohlížení nad
komunikací s veřejností zapojili kontrolní výbor.

● Podpoříme činnost spolků a občanskou iniciativu.
● Rozvoj místního podnikání souvisí s aktivitou a činorodostí obyvatel. Věříme

neustávající iniciativě a aktivitě začínajících podnikatelů. Nenecháme stát
stranou začínající živnostníky. Rozšiřují paletu služeb pro občany. I uprchlíci
před válkou můžou nabídnout městu mnoho dobrého. Na to nezapomínáme.

● Radniční noviny jsou vítaným zdrojem informací. Chceme aby všechny strany
v zastupitelstvu měly přístup do oficiálních médií radnice. Podpoříme
názorovou rubriku pro opozici v zastupitelstvu.

● Naši zástupci v orgánech obce se budou zabývat nejen početně
zastoupenými peticemi a stížnostmi, ale i těmi menšími.



5. Péče o životní prostředí začíná tam, kde žijeme
Jsme pro čistou, moderní a nezávislou energetiku, omezení emisí skleníkových plynů a
spotřeby energie. Podpoříme projekty na zadržování vody ve městě a v krajině.

● Úspora a nakládání se zdroji vedoucí k trvale udržitelnému rozvoji města
vede například přes inventuru vhodných městských a veřejných nemovitostí
pro instalaci fotovoltaických elektráren na budovy v majetku města.

● Obnova cirkulace vody a zvýšení vododržnosti krajiny, ať už přirozenou
formou nebo formou retenčních nádrží, je pro nás prioritou. S tím souvisí
prostupnost bariér, které blokují interakci jednotlivých společenstev a
ekosystémů.

● Zateplení budov a jeho podpora si zaslouží velkou péči ze strany města.
Úpravy veřejného osvětlení musí zohledňovat možnost nabíjení vozidel. To je
budoucnost.

● Považujeme za nezbytné, aby zeleň plnila svojí funkci. Péče se nesmí ani
zanedbávat, ani přehánět.

● Jsme pro využívání obnovitelných zdrojů.
● Chceme zřídit městské re-use centrum. To je místo, kde se shromažďují

předměty (oblečení, elektronika, nábytek atd.), které jsou funkční, ale občané
je potřebují vyhodit. Tyto předměty jsou pak v re-use centru připravené k
odběru zdarma.

● Požadujeme, aby v čáslavských ulicích byl dostatek kontejnerů na kovy a
potravinové oleje. Ty dnes nejsou dostupné v dostatečné míře.
Nezapomeneme na pravidelný vývoz a údržbu těchto zařízení.

● Na úřadě a v institucích zřizovaných městem hodláme omezit používání
jednorázových plastů v nejvyšší možné míře. Jednorázové plasty nechceme
používat ani na kulturních a sportovních akcích města. Cestou jsou
zálohované kelímky nebo vratné nádobí.



6. Kvalitní školství a vzdělání
Chceme dostupnost škol a dostatek míst pro děti. Chceme zvýšení kapacit v institucích,
které jsou specializovány na péči o děti od dvou let. Jde nám kvalitu výuky. Budeme
podporovat vzájemnou spolupráci učitelů, samospráv a občanů.

● Chceme zdravé klima ve školách. Na pohodovější atmosféru ve školách pro
žáky i učitele zajistíme potřebné prostředky.

● Navrhujeme posoudit provozní dobu školek, aby vyhovovala skutečně
potřebám rodičů

● Jde nám o kvalitu škol a transparentní výběr kvalitních ředitelů. Výběrové
řízení na ředitele škol a školek zřizovaných městem podpoříme v takové
formě, která bude klást důraz na prezentaci vize, kterou chtějí kandidáti a
kandidátky ve funkčním období realizovat. Hodnocení ředitelů nesmí být
strašák, ale cesta k dialogu.

● Podpoříme alternativní formy vzdělávání. Školy a školky zřizované městem
by měly uspokojit i rodiny  s preferencí alternativní formy vzdělávání.

● Školské rady jsou důležitým prvkem školních samospráv. Budeme usilovat o
smysluplné fungování a propagaci školských rad. Například tím, že budeme
rodiče informovat o existenci těchto orgánů a o možnostech jak do nich
kandidovat.

● Stojíme o to zapojit školáky do plánování školních aktivit a také do záměrů
rozvoje veřejných prostranství. Děti jsou plnohodnotnou součástí naší
společnosti a na jejich pohled bereme zřetel.

● Žáci a studenti se sami, aktivně a přirozeně zapojují do péče o životní
prostředí. Respektujeme to. Podpoříme vzdělávací workshopy v této oblasti.



7. Veřejné služby slouží občanům
Zvýšíme kvalitu veřejných služeb a tím dostupnost vzdělání. Podpoříme jesle, školky a
dětské skupiny i volnočasové aktivity.

● Stavíme se proti nadbytečnému sledování občanů. Bezpečnost a svoboda
nemohou jít proti sobě.

● Společnosti vlastněné či spoluvlastněné městem budou ukládat veřejné listiny
včas. Zavedeme povinnost, aby o tom informovaly veřejnost.

● Zastupitelstvu budou předkládány zprávy o hospodaření i ve společnostech,
kde má město majetkovou účast a nebo se podílí na investicích v budovách,
které vlastní a dále pronajímá.



8. Sociální politika
Chceme takovou dostupnost terénních a ambulantních služeb, aby mohly být v co nejvyšší
míře poskytovány v domácím prostředí a místní komunitě. Všeobecná a rovná dostupnost
veřejných služeb pro rodiny a přístupu ke vzdělání brání propadu ohrožených skupin do
vyloučení ze společnosti a přenosu vyloučení na další generace.

● Zajištění dostupného nájemního bydlení pro seniory a osoby se zdravotním
znevýhodněním si zaslouží revizi a znovuprojednání.

● Prosazujeme dostupnou, vyváženou a pestrou nabídku sociálních služeb,
které opravdu řeší těžké životní situace.

● Budeme podporovat rodiny vlastní i náhradní, s libovolným počtem dětí, bez
ohledu na orientaci jejich členů nebo sociální status.

● Budeme prosazovat provázaný přístup k návykovým závislostem a
potřebným službám. Prevence znamená menší náklady v budoucnu.
Podpoříme ji tam, kde se to nejvíc vyplatí - ve školách.

● Sociální politiku podpoříme vhodnou bytovou politikou. (více v bodu
Bydlení)



9. Rozvoj kultury
Chceme podporovat komunitní projekty a vytvořit tak podmínky pro volnočasové aktivity.
Kultura mimo hlavní proud a tvoření obecně je cesta ku vzájemnému naslouchání a
porozumění. Podpoříme místní hudební skupiny např. zřízením městských zkušeben.

● Budeme žádat modernizaci knihoven. Chceme, aby měl každý přístup k
informacím. Zlepšíme informace o digitálních knihovnách.

● Budeme klást důraz na aktualizaci paměťových institucí a galerií. Vítáme
obměnu exponátů a uměleckých výstav.

● Budeme podporovat péči o kulturní památky, které jsou bohatstvím obce,
zpřístupňovat je veřejnosti a informovat o nich.

● Budeme podporovat umísťování uměleckých děl ve veřejném prostoru, jakými
jsou například sochy, plastiky nebo murální malby. Díla budeme vybírat na
základě veřejných uměleckých soutěží.

● Navrhneme renovaci městského skateparku.



10. Lepší dopravní obslužnost
Financování veřejné dopravy musí být prioritou. Podporujeme koncept města krátkých
vzdáleností. Chceme svobodnou volbu způsobu přepravy. Podporujeme kvalitní a moderní
MHD. Ve věcech dopravy preferujeme vždy širokou diskusi s veřejností.

● Krizová místa stávajících silnic navrhujeme řešit tak, aby se nezapomínalo,
že silnice a přechody slouží všem, tedy řidičům aut, pěším, cyklistům,
rodičům s kočárky a dalším uživatelům. Stojí za to se zaměřit na nebezpečné
přechody a nevhodně řešené křižovatky - jako je křižovatky u pošty a
přechod mezi Kauflandem a zbytkem nákupního centra.

● Prosazujeme propojování jednotlivých složek veřejné dopravy, tedy propojení
dopravy autobusové, vlakové a městské hromadné.

● Plně podporujeme začlenění Čáslavi do systému PID, ale chtěli bychom v
Čáslavi městskou okružní linku. Aby byla též v tomto systému. Prověříme
zájem občanů města o takovou linku průzkumem.

● Při rekonstrukcích obchvatu doporučujeme vyvarovat se vedení dopravy
skrze město, ale řešit tento problém řízením dopravy na obchvatu pomocí
semaforů.

● V parkování budeme upřednostňovat občany města. V místech s
nedostatečným počtem parkovacích kapacit může být řešením rezidenční
parkování. Tyto otázky předpokládají důkladnou diskusi s veřejností, a tu
cestu preferujeme.



11. Udržitelný cestovní ruch a zdravý životní styl
Čáslavsko skýtá mnohá zastavení se značnou kulturní a historickou hodnotou. Mnohdy
neznámá zákoutí osloví jak návštěvníky ze vzdálenějších měst, tak i okolí. Chceme budovat
naučné stezky a cyklostezky, protože samotné památky bez vhodného přístupu k nim
nestačí.

● Budeme podporovat digitalizaci cestovního ruchu.
● Soudobou turistiku provází využití digitálních prezentací, třeba aplikací QR

kódů. Pomůžeme je rozvinout i u nás v Čáslavi. Posbíráme tipy od občanů,
aby se na něco nezapomnělo. Vítáme participaci místních spolků, klubů.
Oslovíme je, a požádáme o jejich názory.

● Popularizace Čáslavi jako turisticky atraktivního místa je možná jen ve
spolupráci Mikroregionu Čáslavsko, Středočeského kraje a Ministerstva pro
místní rozvoj. Tyto vzájemné vazby zpevníme, chceme být aktivní v
projektech, které Čáslav přesahují.

● Podpoříme účelnou a udržitelnou rekonstrukci sportovišť v majetku obce a
místních spolků.

● Podpora pohybových aktivit a zdravého životního stylu je pro nás důležitá,
stejně tak práce lokálních klubů a spolků.

● Budeme systematicky rozvíjet pohybovou gramotnost a pozitivní vztah k
pohybovým aktivitám na školách a školkách.



12. Povolební Strategie Pirátů pro volby do zastupitelstva Čáslav

Základní programové priority Pirátské strany v Čáslavi:

● Stabilní a funkční nemocnice
● Průhledné hospodaření města i všech jeho navázaných institucí
● Výstavba bytů v areálu bývalých kasáren Prokopa Holého ve spolupráci s občany
● Dostatek míst ve školkách a dětských skupinách pro děti od 2 let
● Podpora ekologických projektů
● Řízení města ve spolupráci s odborníky

Pirátská strana v Čáslavi bude usilovat o prosazování svého programu. Na prosazení
programu budeme spolupracovat se všemi stranami, se kterými budeme mít společné cíle a
které budou podporovat maximální transparentnost. V žádném případě nebudeme
spolupracovat se stranami extremistickými, speciálně pak s KSČM a SPD.
V každém případě budeme vyjednávat naši účast ve vládní koalici. Vstup do vládnoucí
koalice je podmíněn rozložením sil v závislosti na výsledku voleb a také kvůli prosazení
našich programových priorit. Nejdeme po moci, chceme pomoci. Chceme udělat Čáslav
lepším místem bez nepříjemných kauz.
V případě, že neuspějeme a skončíme v opozici, pak budeme konstruktivní, ale kritičtí a
nekompromisní. I z této pozice budeme hledat partnery, se kterými bychom mohli prosadit
jednotlivé body našeho programu. Budeme usilovat o co největší transparentnost a
kontrolovat počínání vládnoucí koalice. Ke svým mandátům budeme přistupovat
zodpovědně. Na prosazení programu budou pracovat všichni naši zastupitelé a zastupitelky,
ale také nominanti nebo nominatky v poradních orgánech, jako jsou výbory a komise.
Rozhodný zájem máme o funkční kontrolní výbor. Po celou dobu volebního období budeme
usilovat o komunikaci a zpětnou vazbu od občanů.


